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Information från

A ntalet lantbrukare har under  
en lång tid minskat i Sverige. 
Gårdarna har vuxit men vi har 
också minskat produktionen 

totalt sett. Trenden verkar fortgå med  
minskande produktion även om det till- 
fälligt är en produktionsökning på mjölk.

Det som däremot inte minskar är den 
överrock, även kallad ”overhead”, som vi har. 
Listan över organisationer och företag som 
lever helt eller delvis på grund av oss kan 

göras lång: LRF Mjölk, LRF, Svensk Mjölk, 
Hushållningssällskapet, Växa, Svenskt Sigill, 
Kiwa, Smak, SGS, Krav, SLU, och så vidare. 
Utöver alla dessa organisationer, har tjänste-
män inom mejerier, länsstyrelser, jordbruks-
verket, kommuner, rådgivare med flera, också 
sin inkomst tack vare oss.

MER ÄN LAGEN FÖRESKRIVER
Många av dessa organisationer ställer dess-
utom till konkreta bekymmer på gårdsnivå 

med alla detaljregleringar, information till 
myndigheter och de går längre än lagkraven. 
Vad är agendan med att gå utöver lagkraven? 
Hur ska vi klara all den press som alla dessa 
regler och annat som dessa organisationer 
tynger oss med? Hur nära är vi att komma till 
den situationen att vi har fler kontrollanter 
och tjänstemän runt oss än det finns heltids-
lantbrukare? Eller är vi redan där?

Styrelsen för Sveriges Mjölkbönder

Hur många organisationer 
klarar vi inom lantbruket?

Claes Jonsson, ny ordförande:
”För oss gäller det att värna 
den enskilda mjölkbonden”
∙ Claes Jonsson från Banke-
bolet utanför Tibro är sedan 
årsmötet 27 mars ny ordförande 
för Sveriges Mjölkbönder. Han 
är inte helt okänd, varken för 
medlemmarna eller för oss som 
följt föreningen under flera år.

”Jag satt i Arlas kretsråd och 
såg hela tiden hur lönsamheten 
blev sämre och hur kraven även 
från våra egna föreningar ökade 
utan att vi fick mer betalt”, 
berättar Claes. ”Samtidigt  
matades jag med hur negativa 
och tråkiga Sveriges Mjölk-
bönder var när de lyfte de här 
frågorna. Till slut insåg jag att 
även jag måste engagera mig 
och bli besvärlig.”

KRÅNGEL OCH LÖNSAMHET
Vilka frågor kommer styrelsen 
att driva med dig som ord- 
förande?

”Vi har redan satt fokus på 
de viktigaste frågorna med den 

dåliga lönsamheten och krångel 
med regler, så det kommer inte 
att bli några stora tvära kast”, 
säger Claes. ”Vi kommer att 
fortsätta hävda lika konkurrens- 
villkor och försöka jobba mot 
kraven från mejerierna som 
hela tiden ökar medan kraven 
från övriga samhället verka 
minska, där det idag bara är 
lägsta pris som gäller.”

NYTT ARBETSSÄTT
Vid årsmötet aviserade också 
styrelsen att den kommer att 
ändra arbetssättet.

”Vi lägger mycket tid på att 
driva föreningens frågor och 
nu kommer vi att engagera fler 
i arbetet, bland annat med att 
ha två vice ordförande och vi 
hoppas även kunna engagera 
fler utanför styrelsen. Det 
hoppas vi ska leda till att vi 
kan bli effektivare. Dessutom 
kommer vi att arbeta med att 

förbättra föreningens ekonomi,  
och då inte i första hand  
genom sänkta kostnader.”

Det innebär också att styrelsen 
hoppas kunna arbeta mer före- 
byggande med att påverka ut-
vecklingen så att den inte leder 
till större försämringar. Ett led 
i detta är att föreningen nu har 
en representant i Svenskt sigills 
standardråd.

VÄRNA PRODUCENTEN
”Det viktigaste just nu är att vi 
slutar att springa klimatrörelsens 
ärenden, eftersom de har som 
mål att minska eller helt lägga 
ner svensk djurproduktion. Det 
innebär att oavsett vilka åtgärder 
vi tar till så kommer det ändå 
inte att räcka. Istället får det till 
följd att produktionen blir så 
besvärlig att man som mjölk-
producent inte vill fortsätta.”

”För oss gäller det att värna 
den enskilda mjölkbonden. Det 

handlar om att avvärja hotet 
från djurrättsaktivister, rätts-
osäkerhet i tillsynsärenden och 
inte minst våra egna föreningar 
som har kontroller som ibland 
går snett och där leverantörer 
kan bli avstängda utan att det 
finns en rimlig grund”, avslutar 
Claes.

Av Lennart Wikström

S veriges Mjölkbönders årsmöte hölls 
den 27 mars i Ramnereds bygdegård 
utanför Vänersborg. Det inleddes 
med ett studiebesök hos Emil  

Carlgren och Jessica Birgersson som driver en  
mjölkgård som ligger precis intill bygdegården.  
Emil och Jessica tog över gården för några 
år sedan och har därefter utvecklat den med 
bygge av ungdjursstall, plansilo och gödsel-
brunn med mera. 

TACK STEFAN!
Efter en stärkande lunch inleddes själva 
årsmötet. Förutom sedvanliga årsmötesför-
handlingar avtackades Stefan Gård som efter 
många år avgick som ordförande och styrelse-
ledamot. Han fick blommor och lämpligt nog 
en ko, dock gjord av lera. Ett stort tack från 
oss alla till dig Stefan för allt engagemang och 
tid som du lagt på vår förening. 

Även Magnus Svensson, som beslutat  
sig för att sluta med mjölkproduktionen, 
avtackades då han lämnar styrelsen. 

NYA STYRELSEN
Till ny ordförande valdes Claes Jonsson  
medan Ulrik Isleborn och Mats Karlsson delar  
på vice ordförandeposten. Övriga i styrelsen 
är Petter Pettersson, Åsa Augustsson och som 
nyvald ledamot Johan Arnoldsson.

Valberedningen består av Elin Torstensson,  
Tommy Bengtsson, Johan Andersson, Rikard 
Mikaels och Markus Johansson. 

ÅRETS TRIGGER
Priset för Årets Trigger delades ut till Kersti 
Linderholm. Motiveringen är: ”Kersti är 
en flitig debattör som rakryggat står upp 
för traditionell och beprövad vetenskap 
inom lantbruket. Detta även mot företag 
och organisationer som med ej underbyggd 
klimat- och hållbarhetsfakta som underlag 
försöker marknadsföra sig. Kersti får priset 
för denna rakryggade och modiga hållning 
för ett vetenskapsbaserat jordbruk.”

En diskussion om hur vi ska bredda 
verksamheten fördes och beslut togs på att 

bilda ett råd med andra medlemmar som kan 
komma med förslag till styrelsen och hjälpa 
styrelsen att driva vissa frågor. 

BESÖK AV LANDSBYGDSMINISTERN
Efter att ordinarie årsmöte var slut fick vi 
glädjande nog besök av landsbygdsminister 
Peter Kullgren. Han berättade om det arbete 
som regeringen påbörjat. Därefter fick  
vi en frågestund där allt från rovdjur till 
reduktionsplikt diskuterades. 

Ny ordförande  
och nya krafter 

SKÅNING  
IN I STYRELSEN 
∙ Johan Arnoldsson är 55 år.  
Han har i nuläget 50 mjölkkor och  
70 ha åker. Planer finns på att utöka 
verksamheten och att sönerna även  
går in i företaget. Johan vill ha rättvisa 
villkor för mjölkproduktionen vad 
gäller lagar och regler och annat.

Sveriges Mjölkbönder startades 2006 med syftet att öka lönsamheten 
och förbättra villkoren för svensk mjölkproduktion. Från och med juni 
2019 ingår en prenumeration på Lantbrukets Affärer i medlemskapet 
och därmed lyfter tidningen de frågor som är relevanta för oss. 
På vår hemsida www.sverigesmjolkbonder.se finns all information om oss.

ordförande
Claes Jonsson
070-301 09 31
bankebolet@gmail.com

vice ordförande
Ulrik Isleborn
070-252 90 27
isarydab@gmail.com

andre vice ordförande
Mats Karlsson
070-395 48 66
emg.karlsson@gmail.com

Styrelsen består nu av:
ordförande  
Claes Jonsson, Bankebolet, Tibro 
070–301 09 31, bankebolet@gmail.com

vice ordförande  
Ulrik Isleborn, Södra Isaryd, Aneby  
070–252 90 27, isarydab@gmail.com

andre vice ordförande  
Mats Karlsson, Heden, Boden  
070–395 48 66, emg.karlsson@gmail.com 

ledamöter  
Johan Arnoldsson, Arnoldsgården, Båstad  
076–167 21 67, bjk010761@bjarenet.com 

Petter Pettersson, petterpet@me.com

Åsa Augustsson, knegoffs@hotmail.com

Emil Carlgren och Jessica Birgersson visade sin mjölkproduktion. 
Här tillsammans med Claes Jonsson och Peter Kullgren.

”Vi kommer att fortsätta hävda lika 
konkurrensvillkor och jobba mot de 
ökande kraven från mejerierna”, säger 
Claes Jonsson, ny ordförande för 
Sveriges Mjölkbönder.


